
 

PROTOKÓŁ NR XXXVI/2009 

z XXXVI sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 28 maja 2009 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 33 radnych. 
Nieobecna radna: Patrycja Mlejnek - Gałęza 
 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
Przewodnicz ący Rady Miasta BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę państwa, XXXVI sesja RMG, przewidywana, bardzo serdecznie 
wszystkich witam, witam prezydentów, panią sekretarz, panią skarbnik, 
witam urzędników, nowych urzędników, którzy odbywają aplikację, 
przepraszam, nie mieliśmy uŜywać urzędników, bo wczoraj padło na 
tym, ale pracowników urzędu miejskiego witam bardzo serdecznie, 
którzy odbywają aplikację, którzy się przyglądają dzisiejszym obradom, 
witam wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję, przewidywana przerwa 
jest między godziną 13.00 a 14.30.  
 
Proszę państwa, wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie włączenia do porządku obrad projektu uchwały  w sprawie 
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odpowiedzi w zakresie pytań dotyczących egzekwowania, jeśli są 
jeszcze kolejne, to jak najbardziej, proszę.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Szanowni państwo. Przerwę robimy? Bo naprawdę są obrady sesji. 
Mamy jeszcze bardzo duŜo dzisiaj punktów. Dziękuję bardzo. proszę 
bardzo panie doktorze.  
 
ŁUKASZ BALWICKI – członek Towarzystwa Programów 
Zdrowotnych  
Co do być moŜe ograniczenia tego przepisu tylko dla plaŜ strzeŜonych, 
to troszeczkę byłoby to hipokryzją, mówienie, Ŝe na plaŜach strzeŜonych 
palenie szkodzi, a na niestrzeŜonych juŜ jest, ze tak powiem zdrowe. 
TakŜe ja, proszę pamiętać, Ŝe ten przepis ma działać prewencyjnie, tak, 
ma stanowić pewne utrudnienie i tym samym zniechęcać do palenia. 
Więc jakby ukazywanie, Ŝe o, tu w tym miejscu moŜna palić, zaraz jest 
niestrzeŜona, moŜna palić, no jakby jest pozbawione, Ŝe tak powiem, 
logiki. Natomiast to, chciałbym podkreślić, uchwała tak samo mówi, jeŜeli 
wprowadzamy zakaz, to on obejmuje cały teren, tak, wyznaczanie 
dodatkowych miejsc, zwłaszcza tych, które są na widoku, tak, jakby, 
gdzie osoba, która przebywa w danym miejscu, widzi jakby te osoby, 
takŜe palące, na pewno tej prewencji nie słuŜy, i dlatego jak najbardziej 
palenie tak, ale za pasem tym zieleni, który jest jakby juŜ w tym 
momencie, pozostaje niewidoczny dla  osób palących na plaŜy. TakŜe 
to, jeśli chodzi o te miejsca. Dziękuję.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękujemy bardzo. Proszę państwa, przechodzimy do dalszej dyskusji, 
teraz do głosu zgłasza się jeszcze, pamiętacie państwo, Ŝe lista została 
zamknięta, pan Krystian Kaczmarek.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie doktorze,  
Ja będę mówił krótko, bo wiadomo, sprawa tak się rozwinęła, Ŝe chyba 
juŜ trzeba kończyć. To znaczy, jestem teŜ za uchwałą, to znaczy jestem 
przeciwko paleniu, ale mam pewne obawy. Obawy związane ze StraŜą 
Miejską, bo, poniewaŜ StraŜ Miejska nie do dońca sobie radzi ze 
złodziejami, chuliganami w mieście, a dostaje nowe, powaŜne zadanie, 
pilnowanie palaczy na plaŜy. Obawiam się, Ŝe latem StraŜ Miejska 
chętnie będzie przebywała na plaŜy a nie będzie chronić naszego 
dobytku, albo nietykalności cielesnej, tak, Ŝe moŜe ta uchwała zadziałać 
takŜe w tą stronę. Dziękuję bardzo.  
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Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Na czy ja muszę powiedzieć, Ŝe nie podoba mi się sposób procedowania 
oświadczenia bądź nie co bądź rady miasta, nie miałbym nic przeciwko, 
gdyby ta grupa wnioskodawców oświadczyła, niech sobie oświadcza, co 
chce, ale tutaj proponuje się jednak oświadczenie organu stanowiącego, 
najwyŜszego miasta Gdańska. i myślę, Ŝe po prostu nie moŜna tak 
traktować, Ŝe poniewaŜ to jest oświadczenie i nie rodzi za sobą, w 
domyśle, jak zrozumiałem panią wiceprzewodniczącą, Ŝadnych skutków, 
no to   głosujmy. Rodzi skutki. Rodzi skutki i to szereg skutków, dlatego, 
Ŝe jak czytałem wczoraj czy przedwczoraj, to są powaŜne pytania i 
padają oskarŜenia ze strony urzędu marszałkowskiego dotyczące 
współpracy z władzami miasta Gdańska, padają publiczne oskarŜenia, 
Ŝe miasto Gdańsk bojkotuje tą inicjatywę i ja przed podjęciem 
jakiegokolwiek oświadczenia chciałbym poznać, jaki jest stan rzeczy, a 
Ŝeby to poznać, to niestety potrzebny jest powaŜne przygotowanie przez 
prezydenta odpowiedzi, skutki finansowe, plany, i istotę tej sprawy. 
Dlatego zachęcam, Ŝeby wnioskodawcy jednak przełoŜyli głosowanie 
nad tym, pewnie szlachetnym oświadczeniem, ale na moment gdy radni 
będą mogli usłyszeć powaŜnie przygotowaną odpowiedź władz 
Gdańska. Dziękuję bardzo.    
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pan radny Skiba.  
 
Radny – PIOTR SKIBA  
Ja takŜe chciałbym poprzeć projekt tego oświadczenia i popieram w 
pełni, Ŝe tak powiem argumentację pani przewodniczącej Agnieszki 
Pomaskiej. Wydaje mi się, Ŝe powinien wyjść tutaj sygnał z RMG, Ŝe 
popieramy ten projekt, natomiast co chciałby dodać, w pełni się 
zgadzam, i chętnie wysłucham na kolejnej sesji RMG powaŜnych 
informacji, sugerowałbym takŜe zaprosić przedstawicieli urzędu 
marszałkowskiego województwa pomorskiego, tak, Ŝebyśmy mieli jak 
największy, Ŝe tak powiem, jak największy dostęp do informacji, nawet 
jak będą jakieś rozbieŜności między przedstawicielami pana prezydenta 
a pana marszałka, dobrze byłoby dla tej sali tutaj to usłyszeć. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pan radny Kaczmarek.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
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Panie przewodniczący wysoka rado, ja równieŜ popieram to 
oświadczenie, tym bardziej, Ŝe wiem, Ŝe marszałek województwa 
pomorskiego chce się starać o środki na budowę tej kolei metropolitalnej, 
ale Ŝeby mógł wystąpić o te środki, musi mieć pewne dokumenty, które 
mają przedłoŜyć urzędnicy miejscy. I wiemy, Ŝe te prace idą w Ŝółwim 
tempie, urzędnicy zadają pytania i prace nie poruszają się do przodu a 
czasu jest podobno bardzo mało, gdzieś ok. dwóch miesięcy. Tak, Ŝe teŜ 
bym prosił, Ŝeby to oświadczenie przyjąć.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pan radny Paweł Jaworski.  
 
Radny – PAWEŁ JAWORSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado,  
Oświadczenie owszem słuszne, ale teoretycznie dzisiaj bez pokrycia, bo 
jeŜeli byśmy wrócili do początku, kiedy dyskutowaliśmy o budŜecie, kiedy 
kaŜdy by się wysłuchał, pana zastępcy,  prezydenta, panią skarbnik, to 
nie wiem czy wszyscy usłyszeli, Ŝe Gdańsk jest w tej chwili na granicy 
maksymalnej zadłuŜenia, to ja pytanie mam, czy państwo wiedzą dzisiaj, 
co mamy z WPI wykreślić, Ŝeby to wprowadzić? Bo ja nie wiem, ja tylko 
wiem z  mediów, Ŝe ma być ECS wykreślony, bo juŜ brakuje środków, a 
przecieŜ wiemy, Ŝe przychody nam nie wzrosną, tak, a inwestycje, które 
sa na dzień dzisiejszy wpisane, to juŜ nie ma wolnych środków, chyba, 
Ŝe pan prezydent powie teraz czy pani skarbnik, Ŝe znajdą się środki na 
to, bo ja nie lubię po prostu mówić o czymś bez pokrycia,  idea dla idei, 
bo proszę powiedzieć, Ŝ czego to będą sfinansowane, czy miasta 
Gdańsk ma dołoŜyć 10 mln, 50 mln, 100 mln czy faktycznie popieramy, 
ale nie idą za tym  Ŝadne środki finansowe, bo jeŜeli popieramy tylko 
dlatego, Ŝeby popierać, nie dajemy środków, to moŜemy to głosować, 
natomiast jeśli to się wiąŜe ze skutkiem finansowym, Ŝe my chcemy od 
pana prezydenta i od urzędu Ŝeby urząd dał środki finansowe, to proszę 
powiedzieć, czy są i kiedy i w ramach z czego zrezygnujemy.   Dziękuję.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pan radny Wiesław Kamiński. 
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI  
Na czy szanowni państwo, sprawa naprawdę jest szalenie powaŜna, to 
jest szalenie powaŜna sprawa, i juŜ machnąłbym rękę na 
deprecjonowanie oświadczeń RM w takim trybie, tu pojawiają się 
przedziwne, tak chociaŜby jak w tym projekcie, który szczęśliwie został 
zdjęty, Ŝe radni jak dzieci w przedszkolu czy nie wiem, w zakładzie 
karnym, mają być karani za branie czy nie branie udziału i procentowy w 
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głosowaniu i procentowe obliczanie tego, to jest po prostu 
deprecjonowanie radnych, to jest dawanie sobie świadectwa o tym, jacy 
niepowaŜni ludzie tutaj pełnią ten mandat, ale w tym przypadku mamy 
bardzo powaŜne, bardzo powaŜny do rozstrzygnięcia problem. I to 
problem inwestycyjny, a z drugiej strony jeszcze chcę zwrócić uwagę, Ŝe 
juŜ jest po prostu przekomiczną rzeczą, jak do pewnej lojalności obozu 
politycznego względem swojego prezydenta wzywa opozycja, to juŜ jest 
komiczna sytuacja.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pani przewodnicząca Agnieszka Pomaska.  
 
Radna – AGNIESZKA POMASKA  
Szanowni państwo, tutaj nikt nikogo do niczego nie wzywa, chyba Ŝe pan 
radny ma jakąś propozycję autopoprawki dla wnioskodawców, to chętnie 
ją uwzględnimy, natomiast niepokojące są artykuły, które się pokazują, i 
to są rzeczywiście tylko artykuły prasowe, ale chcemy te róŜne 
spekulacje przeciąć, chcemy wyrazić poparcie dla samej idei budowy 
kolei metropolitalnej. Oczywiście dzisiaj nie decydujemy o tym, jaką 
kwotę Gdańsk na samą budowę, budowę kolei moŜe przeznaczyć, czy 
przeznaczy, ale to, tak jak pan radny chyba Kaczmarek zauwaŜył, Ŝe to 
się juŜ teraz decyduje, takŜe nie za bardzo jest na co czekać, natomiast 
ja bardzo proszę nie traktować tego personalnie i teŜ pana prezydenta 
Bojanowskiego proszę o to, Ŝeby tej propozycji tego oświadczenia nie 
traktował personalnie, grupa radnych, która podpisała się pod tym 
oświadczeniem wyraziła swoje stanowisko na temat idei budowy kolei 
metropolitalnej, i tyle. Tylko tyle i aŜ tyle, nie jest to deprecjonowanie 
znaczenia oświadczeń, dlatego bardzo proszę o ich przyjęcie, dziękuję.    
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pan radny Kaczmarek.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
To znaczy ja panie przewodniczący, ja podejrzewam, Ŝe ta niechęć do 
przygotowania tych materiałów rodzi się z tego, Ŝe przy tworzeniu 
studium zagospodarowania przestrzennego nie przewidziano wtedy tego 
drugiego wariantu, czyli kolei, miał być tylko tramwaj, i właśnie na KRP 
radni PIS i PO przegłosowali wniosek, w którym polecili Ŝeby został 
wypracowany drugi wariant, i ten wariant wszedł do studium i 
obowiązuje, ale widać z tego urzędnicy nie bardzo się kwapią, Ŝeby się 
wywiązać z tych zobowiązań, takŜe jeszcze raz bym prosił, Ŝeby to 
oświadczenie przyjąć, bo to jest bardzo waŜne oświadczenie uwaŜam, a 
kolej metropolitalna powinna być wybudowana, bo w wszystkich 
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większych miastach gdzie są po prostu lotnika oddalone od centrum, to 
jest połączenie albo metrem albo szybką koleją miejską, tramwaj nie 
będzie spełniał tych zadań, co spełnia właśnie metro czy szybka kolej 
miejska, takŜe są szanse, Ŝeby pozyskać pieniądze, urząd 
marszałkowski, marszałek się o to stara, i trzeba po prostu pomóc, to 
jest oświadczenie bardzo waŜne i trzeba to przegłosować. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Pani radna Małgorzata Chmiel.  
 
Radna – MAŁGORZATA CHMIEL  
Szanowni państwo, popieram kolegę, mojego przedmówcę, pana 
Kaczmarka, Ŝe jak najbardziej powinniśmy poprzeć ten apel, tym 
bardziej, Ŝe na tematy inwestycji, dokładnie które inwestycje, w jakiej 
wielkości będziemy realizować w najbliŜszych latach i czy to zagraŜa 
osiągnięciu 60% zadłuŜenia czy nie, będziemy dokładnie dyskutować 
lada chwila, to znaczy przez nowelizacjach WPI na następne, na 
najbliŜsze 5 lat, i wtedy proszę państwa będziemy decydowali czy na tę 
kolej metropolitalną damy 100 zł czy kilka mln, wtedy będziecie państwo 
mogli decydować o tym, o czy teraz rozmawiamy. A w tej chwili tylko i 
wyłącznie popieramy samą ideę, i to, Ŝe chcemy, i będziemy próbować w 
miarę moŜliwości finansowych. Dziękuję.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję, pani radna Małkowska.  
 
Radna – MARIA MAŁKOWSKA  
Proszę państwa, myśmy od tych 3 uchwał o kredycie otrzymali prognozę 
długów, i niestety, ale przez najbliŜsze 15, 20 lat nie będzie nas stać na 
zaciągnięcie jakiegokolwiek kredytu, takŜe przykro mi bardzo, top jest 
powaŜna sprawa, i to nie czas, Ŝeby tak8e oświadczenia w tej chwili 
wydawać. Dziękuję bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję, pani radna Chmiel.  
 
Radna – MAŁGORZATA CHMIEL  
Pani radna Małkowska doskonale wie, Ŝe w tych 3 uchwałach 
kredytowych zawarte były, są zadania, które z duŜym 
prawdopodobieństwem nie zostaną wykonane i prawdopodobnie 
wypadną, w takim razie nie nam dzisiaj decydować które dokładnie 
inwestycje będziemy realizować za rok, dwa, trzy.  
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idea pierwotna była, Ŝe to jednak, i tak głosiły te alarmistyczne 
doniesienia prasowe, Ŝe problem jest tutaj w naszym mieście. Dlatego 
apeluję do autorów Ŝeby jeszcze raz pomyśleli nad autopoprawką lub po 
prostu wycofali to.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Pan radny Piotr Dzik.  
 
Radny – PIOTR DZIK   
Tak. ja chciałem tylko Ŝeby pan kolega Krupa się odniósł do poprawki 
pana Skiby i proponuję to tak, jak kolega Kamiński mówi, naprawdę, 
chciałbym zamknąć listę mówców.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Sekundę. Proszę państwa, na razie są pytania, oddamy 
wnioskodawcom, pan radny Kaczmarek jeszcze.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie przewodniczący, wysoka rado,  
Ja uwaŜam, Ŝe pierwsza wersja po prostu była bardzo dobra, i wróćmy 
do tej pierwszej wersji, bo urzędnicy inni nie przeszkadzają tutaj w tym, 
po prostu w tej koncepcji tylko właśnie nasi urzędnicy, takŜe nie bójmy 
się tego. Dziękuję.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję pan radny Wojciech Błaszkowski.  
 
Radny – WOJCIECH BŁASZKOWSKI  
Ja przepraszam, ja chciałem tylko zamknąć listę mówców, ale pan Dzik 
był uprzejmy zrobić to przede mną, dziękuję.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję, kto z pań i panów. Pani Małgorzata Chmiel juŜ nie jest 
zgłoszona, sekundę, zgłoszona i pan Skiba. Kto z pań i panów radnych 
jest za zamknięciem listy mówców?  
 

za    - 15 
      przeciw    - 11 
      wstrzymało si ę   -   3 
        

Rada Miasta Gda ńska 
      W głosowaniu   p r z y j ę ł a 
 


